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The Condensed Obama Timeline 1959–1995 

 
The Complete Obama Timeline is the most thoroughly researched and complete history of the current temporary 
occupant of our Oval Office. The Timeline details all of the relevant events in Obama’s life, from his birth in 
August 1961 until the present day. The Timeline is updated on an almost daily basis. New text is highlighted in 
yellow to make it easier for the reader to identify updates. The Timeline contains over 10,000 pages and more 
than 65,000 online references.* The Obama Timeline is the world’s number one repository of Obama 
information, meant not just for historians and media researchers but all Americans who seek the truth. 
  
A 12-page condensation of the Timeline, covering the years 1959-1995 (before Obama’s official entry into 
politics as a candidate for the Illinois State Senate), appears below.  
  
The author has devoted thousands of hours over more than seven years* to research, compile, and develop the 
Timeline. Every effort has been made to ensure that the information is complete and accurate, but corrections 
are of course welcome.  
  
Don Fredrick 
November 28, 2014 

 

* as of November 2014 
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The Abridged Obama Timeline 1961–1995 

 

Date Age Location and Event Pages1 References2 

1959  Barack Hussein Obama, Sr. (1936-1982) likely meets civil rights leader 
Malcolm X during his visit to Kenya, through mutual friend Tom Mboya.3 

1-2 408, 20138, 20186 

September 
1959 

 Obama, Sr. arrives in New York City August 9, 1959; begins classes at the 
University of Hawaii in September 1959. 

2 408, 561, 20138 

Mid-1960  Stanley Ann Dunham (1942-1995) graduates from Mercer Island High 
School in Seattle, Washington.4 

6 289, 558, 2291 

Mid-1960  The Dunham family moves to Hawaii. 6 558, 2291 

September 
29, 1960 

 Dunham (1942-1995) begins her first semester at the University of Hawaii. 1, 7-8 2, 408, 607, 
13088, 13985 

November 
1960 

 Dunham meets Obama, Sr. in Russian language class and becomes pregnant 
with a son, probably prior to her 18th birthday on November 29, 1960; 
Dunham does not attend school during the spring 1961 semester. 

1, 2, 4 2, 5, 10, 258, 324, 
408, 549, 607, 
612, 744, 2289 

February 2, 
1961 

 In Hawaii, Dunham marries Obama, Sr. (a British subject in the protectorate 
that later becomes Kenya); Obama, Sr. was already a father and possibly 
still married to a Kenyan woman named Kezia, making him a possible 
bigamist; because his father was not a U.S. citizen, Obama, Jr. is not a 
natural born citizen. 

1, 4, 
9, 18, 
251 

6, 8, 10, 219, 324, 
352, 507, 549, 
607, 772, 2287, 
13233 

March 3, 
1961 

 Obama completes INS application to request an extension of his visa; he 
leaves marital status blank. 

 20138 

Early or mid-
1961 

 Dunham visits high school classmate Susan Blake in Seattle and relates that 
she is excited about her husband’s plans to return to Kenya. 

12 743 

April 1961  UH and INS concerned about Obama, Sr.’s “playboy ways” and polygamy.  20138 

Aug 4, 19615 

 
 In Honolulu, Hawaii, Barack Hussein Obama, Jr. is purportedly born in 

Honolulu; the hospital is unknown; neither Kapiolani Medical Center nor 
Queens Medical Center (nor 11 other facilities in Honolulu) will confirm 
the birth; no long-form birth certificate is ever made public; there is no 
evidence that mother Stanley Ann Dunham was in Hawaii in August 1961; 
a short form birth document (Certification of Live Birth, or COLB) posted 
on the Internet by Obama supporters is demonstrably fraudulent.6,7 

1, 10-
13, 18 

1, 3, 12, 248, 289, 
299, 301, 324, 
372, 407, 507, 
548, 584, 2040, 
2287, 2292, 2293 

 

1. Page numbers refer to: The Obama Timeline, by Don Fredrick, iUniverse, Inc., copyright © 2009 

2. References can be found at: http://www.theobamatimeline.com 

3. Documents in Obama, Sr.’s INS file indicate a birth year of 1934. Obama’s birth certificate suggests 1936. [20138, 20186]  

4. Mercer Island High School was a hotbed of radicalism and Marxism. The school board was led by John Stenhouse, a British 
immigrant raised in China, who, according to his testimony to the House Committee on Un-American Activities, was a 
member of the Communist Party USA. The Dunhams attended the East Shore Unitarian Church in Bellevue (of which 
communist Stenhouse was president), which was known as the “little Red church on the hill” because of its communist 
leanings. Dunham was an atheist, a Marxist, and a “free spirit” sexually. One former friend said, “She couldn’t be the girl you 
went steady with, but she could be the one you spent time with.” Dunham was known to engage in interracial relationships; 
friend Susan Blake said Dunham never dated “the crew-cut white boys.” [2, 408, 558, 607, 612, 614, 743, 2289, 2290, 2291] 

5. An image of a Hawaiian COLB posted on Obama-supporting Internet web sites is initially the only “document” supporting 
the August 4, 1961 birth date. On April 27, 2011 the White House posts an electronic image purported to be Obama’s long-
form birth certificate that lists the same date. No physical document has ever been produced. [12, 372, 548, 20186] 

6. Hawaii’s practice was to issue a COLB even if the child was born outside the state, provided the parents had been legal 
residents of Hawaii for at least one year immediately preceding the birth. Obama, Sr. had been a student resident of Hawaii 
for at least one year; Dunham may have been a Hawaiian resident for at least one year. Thus, even if Obama was born in 
Kenya (or anywhere other than Hawaii) Dunham could have requested a Hawaiian COLB for her son. [583, 13233] 

7. Prior to April 2011 the State of Hawaii had not released any Obama birth documents; it had only stated that a vital record for 
Obama existed. The State of Hawaii has never stated that it was the source of the Obama COLB posted online in 2008. On 
April 27, 2011 Obama’s purported long-form birth certificate is released in the form of an electronic image on the White 
House web site, but no paper document is released for examination. The electronic image appears to be fraudulent, but even 
if Obama was born in Hawaii that would only make him native born, not a natural born citizen; to be a natural born citizen 
requires birth on U.S. soil and two U.S.-citizen parents. If Obama was born outside the United States, his mother was too 
young even to confer any U.S. citizenship to him, let alone natural born status. (On March 9, 1866 Congressman John 
Bingham, discussing the proposed Fourteenth Amendment, stated, “[I] find no fault with the introductory clause [S 61 Bill], 
which is simply declaratory of what is written in the Constitution, that every human being born within the jurisdiction of the 
United States of parents [plural] not owing allegiance to any foreign sovereignty is, in the language of your Constitution 
itself, a natural born citizen.”) [694, 801, 2040, 2079, 2462, 2525, 13233, 13236, 13332] 
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The Abridged Obama Timeline 1961–1995 
 

Date Age Event Pages1 References2 

Aug 4, 1961  Barack Hussein Obama, Jr. is purportedly born at 7:24 pm at Coast 
Provincial Hospital in Mombasa, Kenya; Obama’s step-grandmother, Sarah 
Onyango Obama (1922- ) is present.8 

12-14 197, 199, 248, 
299, 324, 367, 
407, 743, 2660, 
13065 

Aug 8, 1961  Obama’s birth is registered, or an application for a birth certificate is filed, 
in Honolulu—possibly by Obama’s maternal grandmother Madelyn Lee 
Payne Dunham (1922-2008). 

13 248, 299, 324, 
367, 2660 

Aug 13, 1961  Birth announcements appear in Honolulu’s Sunday Advertiser and Star 

Bulletin, based on information provided by the Hawaiian records office. 
12 362, 1908, 1909, 

2655, 13314 

August 1961  Dunham, with her newborn infant, visits friend Susan Blake in Seattle. 7, 14 408, 2655 

August 1961  Obama, Sr. attends the fall semester at the University of Hawaii. 7-8 408, 13088 

August 31, 
1961 

 INS approves gives Obama, Sr. permission to remain in the United States 
until August 8, 1962. 

 20138 

August 31, 
1961 

 INS notes that Obama, Sr. is attending University of Hawaii; Stanley Ann 
Dunham is attending University of Washington; and their infant lives with 
Dunham. 

 20138 

September 19, 
1961 

 Dunham begins the fall semester at the University of Washington at 
Seattle.9 (Obama’s parents are not living together). 

7-8 408, 13985 

Spring 1962  Dunham remains in classes at the University of Washington in Seattle. 7-8 408 

June 1962  Obama, Sr. graduates from the University of Hawaii; Dunham does not 
attend the proceedings. 

8 607, 842, 2287 

Fall 1962 1 Obama, Sr. begins his studies at Harvard. 8 607, 842, 2287 

August 17, 
1962 

1 Obama, Sr. completes INS form requesting extension of stay; he lists status 
as married but includes no spouse name; under children he lists his Kenyan 
son Roy. He does not list Barack Hussein Obama, Jr.   

 20138 

September 
1962 

1 Indonesian Lolo Soetoro (1935/6-1987) enters the United States on a two-
year student visa. 

 13336, 13353 

October 1, 
1962 

1 Obama, Sr.’s student visa is extended to April 29, 1964.   20138 

Spring 1963 1 Dunham returns to the University of Hawaii for the spring 1963 semester.10 7 408 

August 8, 
1963 

2 INS grants approval for Obama, Sr. to remain in the United States until 
April 29, 1964. 

 20138 

March 20, 
1964 

2 Dunham and Obama, Sr. are granted a divorce.11 4 4, 6, 8, 10, 324, 
352, 607, 772, 
2287, 4395 

April 28, 1964 2 INS memo states Obama, Sr.’s wife (Dunham) is in the Philippines.  20138 

March 2, 1964  INS writes to American Consul in London, noting the travel of a female 
associate of Obama, Sr. to London, possibly for the purpose of an abortion. 
(The word is redacted in the INS file.) 

 20138 

 
8. On April 21, 2008 the self-described fact-checking web site Snopes.com reported that Obama was “…born in Kenya” and it 

“…can be proven by hospital documents and witnesses …Obama is not a legitimate U.S. Citizen. He has citizenship 
established in Kenya, where he is recorded as Arab-African.” (Snopes later “decided” that Obama was born in Hawaii and 
that the Fourteenth Amendment defines the term natural born citizen; it does not.) [13272, 13274] 

9. Stanley Ann Dunham attended the University of Washington in the fall 1961 semester and had an apartment at 516 13th 
Avenue E in Seattle. That, and the fact that Dunham visited friend Susan Blake in Seattle with her newborn infant in August 
1961, suggests that Obama may not have been born in Hawaii and the application for his birth certificate was filed not by the 
hospital or his mother but by his maternal grandmother, Madelyn Dunham, who lived in Honolulu. Presumably the 
application listed an at-home birth with no physician or mid-wife present. The Obama COLB posted online lists August 8, 
1961 as the “date filed by registrar.” (Other Hawaiian COLBs indicate the date accepted.) [408, 743, 5647] 

10. Dunham first attended classes at the University of Hawaii (UH) on September 26, 1960; she was also a student at UH 
between the spring of 1963 and summer of 1966, fall 1972 through fall 1974, summer 1975, spring 1978, and (sporadically) 
between the fall of 1984 and the summer of 1992. Dunham was enrolled at the University of Washington in the fall of 1961, 
the spring of 1962, and the winter of 1962. Dunham earned the following degrees: BA in Mathematics (August 6, 1967), MA 
in Anthropology (December 18, 1983), and PhD in Anthropology (August 9, 1992). [408] 

11. The 1964 divorce decree file is missing one numbered page out of 14 pages. Divorce records are public records in Hawaii, 
although birth and marriage certificates are not. When researchers requested the documents from Hawaii, page 11 was not 
provided. It may be that the missing page is a copy of Obama’s birth certificate. [4394, 4395] 
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Date Age Event Pages1 References2 

July 6, 1964 2 Harvard refers to Obama, Sr. as a “slippery character” and requests his 
deportation; he returns to Kenya, his visa extension denied; 

 20138 

1964 or 1965  4 At the U.S. State Department’s (and CIA-connected) East West Center in 
Honolulu, Dunham meets Soetoro. 

21 289, 324, 607, 
13089 

March 15, 
1965 

4 Dunham marries Soetoro—a few weeks before his visa expires.12  13328, 13336 

July 20, 1966 5 Soetoro overstays his visa by one year and is deported to Indonesia.13  13336, 13337 

October, 1967 6  Dunham and Obama move to Jakarta, Indonesia to join Soetoro. 21 6, 289, 324, 801, 
1810, 1988, 2270, 
13328 

1967 – 
1970/1971 

6-
9/10 

At school in Jakarta, Obama is enrolled under the name Barry Soetoro, with 
Indonesian citizenship and Muslim religion; public schools in Indonesia do 
not accept non-citizens and students are required to carry identity cards.14 

21-24 6, 300, 324, 801, 
1810, 1988, 2270 

1969 8 Obama spends part of 1969 and 1970 in Hawaii, attending third grade at 
Noelani Elementary School.15 

 13535 

Aug 15, 1970 9 Obama’s half-sister, Maya Kassandra Soetoro is born in Jakarta; Maya 
Soetoro purportedly also has a Hawaiian COLB, despite birth and 
citizenship in Indonesia. 

17 289, 607, 783, 
1987 

1970/1971 9/10 Obama returns to Hawaii to live with his maternal grandparents in 
Honolulu; 16 Obama meets Frank Marshall Davis (1905-1987), the 
communist, drug-dealing, pornographic author who becomes his surrogate 
father and mentor.17 

26, 
30-31 

16, 19, 21, 261, 
324, 389, 429, 
607, 2289, 2291, 
2656 

1970-1979 9-18 Obama attends the expensive, elite Punahou School in Honolulu.18 28 16, 17, 324, 607, 
13101 

December 
1971 

10 Obama, Sr. travels to Honolulu to visit with former classmates; he spends 
little time with his son; the only known photographs are taken at the airport. 

26 408, 1362, 13535 

January, 1972 10 Dunham leaves Lolo Soetoro in Indonesia and returns to Honolulu to again 
attend the University of Hawaii. 

27 289, 324, 607, 
747, 2288 

June, 1976 15 Dunham returns to Indonesia, but takes intermittent trips to Hawaii for her 
continuing education; Dunham rarely sees Obama after June, 1976. 

27 614, 13089 

Aug 4, 1979 18 Obama turns age 18.19 28 1 

 
12. One passport document shows that Dunham married Soetoro on March 15, 1965 on the island of Molokai, Hawaii, while 

another shows their marriage took place on March 5, 1964 on the island of Maui. If Obama was legally adopted by Lolo 
Soetoro he became an Indonesian citizen. If the adoption took place before his 6th birthday (on August 4, 1967), Obama 
would be considered an Indonesian citizen retroactive to his birth, under the Hague Convention Treaty. [13353] 

13. Soetoro’s visa expiration had been extended from June 15, 1964 to June 22, 1965. He attempted to extend his stay by 
claiming that Dunham had a stomach ailment and might require surgery, but he provided no supporting evidence. A Freedom 
of Information Act request for Soetoro documents resulted in the release of 89 pages of a purported 111-page file, with six of 
the 89 pages redacted. It is unclear why any documents relating to Soetoro need to be kept secret or redacted, but one can 
reasonably speculate that the information the federal government refuses to release relates to Obama’s birth or adoption 
because there is nothing in Soetoro’s known past that would suggest national security issues. [13336, 13337] 

14. Classmates and teachers relate that Obama practiced Islam, attended prayer services at the mosque, and studied “Mangaji ” 
(or “Mengagi”), which involves the recitation of the Quran (or Koran) in Arabic. [15, 251, 332, 336, 352, 521, 2039] 

15. Former classmate Scott Inoue attended third grade with Obama in Hawaii in 1969, and has a dated photograph showing them 
together. (Dunham may have sent Obama to Hawaii to live with his maternal grandparents during her second pregnancy.) 

16. Upon his return to Hawaii at age 9 or 10, Obama likely did not then apply for naturalization as a U.S. citizen. Assuming he 
was adopted by Lolo Soetoro, Obama remained a citizen of Indonesia; Indonesia does not allow dual citizenship. 

17. Davis was a close friend of Thomas Ayers (father of William Ayers); it was likely Davis who encouraged Obama to attend 
Columbia University in New York City and contact William Ayers (former Weather Underground domestic terrorist, 
Pentagon bomber, radical, leftist, communist, and fugitive from the FBI). [33, 204] 

18. The media has pushed the story that Obama was poor and able to attend Punahou only because of a scholarship, but his 
maternal grandparents likely paid for his expensive education. Obama’s grades are poor in his final two years of high school, 
partly because of marijuana and alcohol abuse. A former classmate states that Obama “…was known as a partier, as a guy 
looking for a good time, but not much more.” [18, 332, 549] 

19. Upon turning age 18 Obama may have chosen to relinquish his Indonesian citizenship and become a naturalized U.S. citizen; 
whether he did so is unknown. He may still be an Indonesian citizen with the legal name Barry Soetoro (or a Kenyan citizen 
with the legal name Barack Hussein Obama, Jr.). [300] 
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Date Age Event Pages1 References2 

Fall 1979 18 Obama moves to Los Angeles and attends Occidental College; he joins 
Students for Economic Democracy (an offshoot of Marxist activist Tom 
Hayden’s Campaign for Economic Democracy). 

36-37 20, 28, 188, 245, 
332, 432, 454, 
2271 

Fall 1979 18 Obama moves to Los Angeles and attends Occidental College; he joins 
Students for Economic Democracy (an offshoot of Marxist activist Tom 
Hayden’s Campaign for Economic Democracy). 

36-37 20, 28, 188, 245, 
332, 432, 454, 
2271 

Nov 5, 1980 19 Dunham and Soetoro are granted a divorce;20 this is the likely point at 
which Obama stopped using the name Barry Soetoro and (legally or not) 
reverted to the name Barack Hussein Obama, Jr.; Dunham begins using the 
name Ann Dunham Sutoro.21 

37-38 20, 607, 719 
 

Summer, 1981 19-20 Obama visits his mother and half-sister (Maya Soetoro) in Indonesia, and 
continues to Karachi, Jacobabad, and Hyderabad, Pakistan22 

38-9 24, 25, 26, 194, 
195, 196, 245, 
549, 615, 617 

1981-1983 20-22 Obama moves to New York City to attend Columbia University;23, 24 his 
roommate is Pakistani Muslim Sohale Siddiqi; Obama meets Zbigniew 
Brzezinski and is taught by Edward Said (a pro-Palestinian, anti-Israeli 
political activist);25 Obama attends Marxist conferences at Cooper Union. 

41-43 26, 27, 206, 332, 
334, 335, 337, 
346, 387, 615, 
616, 618, 842, 
1006, 1661, 1807, 
2218, 2271, 2327, 
2330 

November 24, 
1982 

21 In Kenya, Obama, Sr. is killed in an automobile accident. 9-10 7, 271, 324, 842, 
2287, 2682 

 
20. Most of Dunham’s post-university life was spent outside the United States; she lived and traveled in Indonesia, Pakistan, 

Ghana, India, Bangladesh, Nepal, and Thailand. Her employment included teaching English at the American embassy in 
Jakarta, setting up a village credit program for the U.S. Agency for International Development (USAID), working as a 
program officer specializing in women’s work for the Ford Foundation in Jakarta, doing bank consulting work in Pakistan 
(microfinance programs for the poor), and working with Women’s World Banking. (The CIA is alleged to have used both the 
USAID and the Ford Foundation as front agencies. Whether Dunham had any CIA connections is unknown, but it is also 
unclear how Dunham could afford a life of globetrotting and post-graduate education without better-paying employment. 
Additionally, Dunham purportedly spoke Bahasa Indonesian, Javanese, French, and Urdu, the national language of Pakistan, 
and the CIA places a high value on language skills.) [289, 607, 608, 609, 610, 611, 612, 613, 614, 615, 933]  

21. The divorce decree states, “The parties have 1 child(ren) below age 18 and 1 child(ren) above age 18.” The inclusion of 
Obama in the document suggests he was adopted by Soetoro. There are no known documents of any legal name changes.   

22. Some accounts have Obama visiting Hyderabad, India, but he may have instead visited the Pakistan city with the same name. 
It is not known whether Obama traveled on a U.S., Indonesian, or Kenyan passport, but at the time of Obama’s visit Pakistan 
was ruled by General Mohammed Zia, who had declared martial law. Obama would have had great difficulty entering 
Pakistan as a Christian with a U.S. passport; travel as a Muslim with an Indonesian passport was more likely. [549] 

23. Obama relates that he spent his first night in New York City sleeping in an alley because he had no money for a hotel room—
yet he was able to afford a trip to Indonesia and Pakistan. It is unclear who financed his trip or his education, and there is no 
evidence of any employment during his years at Occidental College or Columbia University. [1807, 2271] 

24. Fox News contacted 400 Columbia students from the period but none of them recall anyone named Barack Hussein Obama 
or Barry Soetoro, including students who, like Obama, majored in political science. Obama’s name and photograph are 
purportedly not in the school yearbooks, which leads some to suspect that Obama “purchased” his degree with the help of 
influential friends, or was involved in a foreign work studies program—or perhaps was engaged in something more sinister, 
such as CIA activities. Obama refuses to release records from Columbia University, Occidental College, or Punahou School. 
[332, 346, 13481] 

25. While at Columbia, Obama also likely met William Ayers for the first time. Ayers, a member of the radical Weathermen, 
domestic terrorist, Pentagon bomber, and fugitive from the FBI, was the son of Thomas Ayers (former head of Chicago’s 
Commonwealth Edison electric utility and a friend of Obama’s Hawaiian mentor, Frank Marshall Davis). Edward Said has 
been referred to as “the professor of terror;” he and Obama remained friends until his death in 2003. [33, 204] 
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Date Age Event Pages1 References2 

Spring, 1983 21 Foreign press accounts say Obama was in Kenya to visit his father’s grave, 
and possibly for other purposes.26 

 2186, 13253 

1983-1984 22 Obama is briefly employed by Business International Corporation in New 
York City, where he says he was exposed to the “coldness of capitalism.”27 

44 30, 32, 1038, 
2218, 2327 

July 1986 22-27 Obama moves to Chicago and works for the Industrial Areas Foundation, an 
organization founded by Marxist radical agitator Saul Alinsky (author of 
Rules for Radicals); Obama also works with the Alinsky group Developing 
Communities Project, Project Vote, and the Association of Community 
Organizations for Reform Now (ACORN).28 

45-46 33, 45, 46, 192, 
227, 229, 324,  

1987/1988 26-27 Obama joins Chicago’s black liberation theology Trinity United Church of 
Christ; the church’s pastor is the controversial Reverend Jeremiah “God 
Damn America” Wright, who becomes Obama’s “moral compass,” 
“sounding board,” and “confidant.” 

48 33, 202, 239, 268, 
271, 324, 336, 745 

Spring, 1988 26 Obama visits his family in Kenya.26 50 40, 2186 

Fall, 1988 – 
Spring, 1991 

27-30 Obama attends Harvard Law School (HLS).29 52-53 43, 380, 381, 408, 
558, 2669 

Summer, 1989 28 Obama works as a summer associate at Chicago’s Sidley Austin LLP Law 
Firm; his mentor is future wife Michelle LaVaughan Robinson.30 

56 50, 55, 324, 824, 
842, 2271 

Summer, 1990 29 Obama works as a summer associate at Chicago’s Hopkins and Sutter. 57 357 

1990 29 Obama meets Syrian-American deal-maker Antoin “Tony” Rezko and turns 
down a job offer, but retains a shady relationship with Rezko until the 
latter’s indictment and June 2008 conviction for 16 felony counts of fraud, 
influence peddling, money laundering, and conspiracy to commit bribery. 

57, 
156 

48, 245, 316, 558, 
664, 842, 1278 

1991 30 Obama receives his law degree from Harvard Law School. 58 45, 55, 240, 283 

December 1991 30 Obama is admitted to the Illinois Bar.31 60 345 

1991-1992 30-31 In Chicago, Obama works with ACORN’s Madeline Talbott, teaching 
community activists how to use the methods of Saul Alinsky (Rules for 

Radicals) and “in your face” direct action to demand change. 

60 225, 227 

 
26. Obama’s first trip to Kenya is usually reported as having been in 1988, but it likely was in 1983. (He may have made another 

trip in 1988.) The AllAfricaNews Agency reported on August 15, 2004, “A Sunday Nation team that set out to trace Obama’s 
roots was surprised to find that, unknown to many, Obama has actually been to this village twice. First in 1983, when he had 
come to mourn his late father …and again in 1995 when he brought home his young bride to show her his roots.” In 2008 the 
Chinese News Agency quoted Mariam Oyuka, a Kenyan villager who states she met Obama in 1983, 1995, and 2006: 
“Nobody will sleep today. We are all spending the night here. I can’t sleep when our son is taking over such a powerful 
office. …I know him very well. I have shaken his hands on three occasions and I am very delighted to see him on television 
tonight. I think he still remembers me.” Through his Kenyan father, Obama was a Kenyan national “by descent” and, under 
Kenyan law, had to take the oath of allegiance between age 21 and age 23 or lose his nationality. With the divorce of his 
mother and step-father, Lolo Soetoro, in 1980, Obama likely no longer showed any interest in retaining his Indonesian 
citizenship and may have traveled to Kenya in 1983 to visit his father’s grave, take the oath of allegiance, retain his 
citizenship there, and obtain a Kenyan passport—to use in place of his Indonesian passport. [2186, 13253] 

27. Business International Corporation has reportedly been used by the CIA as a “front operation.” 
28. At about this time it appears that Obama starts using Social Security Number 042-68-4425, a number apparently stolen from 

a Connecticut man. 
29. Although Obama’s grades were purportedly less than spectacular at Occidental College and Columbia University he 

managed to gain admission to Harvard Law School, helped by a letter of recommendation by Percy Sutton (1920-2009), who 
was the attorney for the slain civil rights leader, Malcom “X” (Malcom Little). Sutton told reporters in 2008 that money for 
Obama’s tuition had been raised by Khalid al-Mansour. (Al-Mansour, a close associate of Nation of Islam leader Louis 
Farrakhan and Malcolm X, was previously known as Donald Warden. Warden was a lawyer and advisor to the Black Panther 
Party. At a marina in San Francisco where they hid from the FBI, Warden, William Ayers, Bernardine Dohrn, and others 
planned the overthrow of the United States. Warden/al-Mansour eventually became a financial advisor to Saudi Prince al-
Waleed bin Talal, who donated $20 million to Harvard to fund an Islamic studies program, and gave $1.35 million to the 
families of Hamas suicide bombers.) [43, 56, 230, 264, 267, 315, 380, 381, 408, 526, 558, 1095, 2271, 2668, 2669] 

30. Obama’s job at Sidley Austin was likely arranged by Thomas Ayers, father of William Ayers and head of Commonwealth 
Edison, whose chief counsel was Sidley Austin. Also working at Sidley was William Ayers’ wife, ex-convict Bernardine 
Dohrn. [50, 55, 324, 824 pp. 91–92, 116, 144; 2271] 

31. Obama lied at least three times on his application for his law license: he failed to disclose that he had previously used other 
names (“Barry Soetoro,” and perhaps “Barry Dunham”); he neglected to disclose his record of drug use; and he did not report 
his approximate $400 in outstanding parking fines. [345] 
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October 1992 31 Obama marries Michelle LaVaughan Robinson at Trinity United Church of 
Christ; the ceremony is performed by Jeremiah Wright; Obama’s mother 
attends the wedding. 

60 13089 

1992 31 Obama plans his first book, Dreams From My Father; he receives an 
astounding $125,000 advance from Simon and Shuster’s Poseidon Press.32 

60-61 57, 58, 224, 250, 
812, 1275 

1992 31 Obama helps found Public Allies, a voluntary public service organization 
modeled after the Industrial Areas Foundation. 

61-62 51, 52, 461, 2347 

1992/1993 - 
1996 

31-32 Obama is hired by the Chicago law firm Miner, Banhill and Galland; the 
firm works with Tony Rezko’s land development projects.33 

62 42, 53, 245, 324, 
345, 420, 2500, 
2501 

1992-1996 31-35 Obama is a law lecturer at the University of Chicago.34 62 819, 1311, 2500, 
2501, 2510 

1993 32 Obama is placed on the board of the Woods Fund by William Ayers.35 64, 69 232, 243, 664 

1993 32 Obama runs leadership training sessions for ACORN. 64 283, 836 

1993 32 Obama purchases a townhouse in Chicago’s Hyde Park neighborhood, with 
a sweetheart mortgage deal from Broadway Bank.36 

64 281, 291, 1278 

 
32. Obama’s advance of $125,000 would have been unheard of in the publishing world in 1992 for a non-celebrity, non-

published author, writing an autobiography at age 31. (That amount would be remarkable in 2010 as well.) The outrageous 
and unjustifiable advance suggests that “someone knew someone” and “made a few phone calls.” Obama used some of the 
funds to travel with his wife to Bali, Indonesia, to gain the “peace and quiet” to write, but he returned to Chicago with no 
manuscript. The contract was then canceled by the publisher, and Obama was asked to return part of the advance. (The 
amount Obama was made to return is not known.) Obama subsequently signed a new contract for $40,000 with Times Books, 
a Random House Division, and finally delivered a completed manuscript. (It is believed by some that Obama had 
considerable writing assistance from close friend William Ayers; refer to Deconstructing Obama, by Jack Cashill.) [57, 58, 
224, 812, 1275, 10486, 10489]  

33. Obama’s path to Miner, Banhill and Galland may have been through Bernardine Dohrn, a former classmate of Judson Miner. 
(Mr.) Allison Davis, a co-founder of Miner, is a wealthy land developer with ties to the now-jailed Tony Rezko and Obama’s 
White House advisor, former slum-lord Valerie Jarrett. (In 1991, working for Chicago Mayor Richard M. Daley, Jarrett hired 
Michelle Obama as a $60,000 assistant. Jarrett was also CEO of Habitat Company, which managed Grove Parc Plaza—a 
504-unit housing project that fell into disrepair and was famous for its atrocious living conditions, such as collapsed roofs, 
unrepaired fire damage, rodent infestations, and backed up sewage.) Obama has refused to provide a list of his legal clients. 
He likely never tried a case in court, and merely worked with teams of other lawyers to draw up briefs and contracts. After 
1996 Obama worked for Miner only during the summers, until his U.S. Senate campaign in 2004. Obama’s law license 
became inactive in 2002. [42, 53, 245, 324, 345, 420, 478, 479, 480, 545, 664, 832, 1660, 2500, 2501] 

34. Obama was a law lecturer, not a constitutional law professor (as suggested by his campaign and the media); he never 
published any law articles, reviews, opinions, or scholarly writings; nothing with his name appears in the HeinOnline 
database of law journals. Obama taught topics such as “Current Issues in Racism and the Law,” “Discussion of 
Reconstruction and Jim Crow,” “Discussion of Black Response,” and “Discussion of Civil Rights/Backlash.” Student 
discussion topics suggested by Obama included “The All-Black, All-Male School,” “Interracial Adoptions,” “Racial 
Gerrymandering,” “Race and the Criminal Justice System,” “Racial Bias in the Media,” “Welfare Policy and Reproductive 
Freedom,” “Affirmative Action,” and “(Slavery) Reparations.” [819, 1311, 2500, 2501, 2510, 2620, 2622, 2623] 

35. The Woods Fund was founded by a wealthy family that owned Sahara Coal, a major supplier of Commonwealth Edison, 
where Thomas Ayers was CEO. Under Obama’s tenure and direction, the Woods Fund gives cash to the leftist Gamaliel 
Foundation, more than $200,000 to ACORN, and $75,000 to the Arab American Action Network. At least $1 million in 
Woods Fund cash also went to Neighborhood Rejuvenation Partners, a partnership run by Allison Davis (who founded the 
law firm where Obama also worked.) [259, 297, 346, 664, 1282] 

36. Broadway Bank, where Obama maintained his personal accounts, was owned by the mob-connected Giannoulias family. 
(Among the bank’s customers was Michael “Jaws” Giorango, a Chicago thug with convictions for bookmaking and 
promoting prostitution, and Demitri Stavropoulos, who is now serving time for operating a multistate bookmaking ring. 
Obama endorsed Alexi Giannoulias for Illinois State Treasurer in 2006. The bank eventually failed in 2010, after approving 
$32 million in questionable loans and paying more than $70 million in dividends and bonuses to family members. 
Giannoulias, who also has links to Obama’s now-jailed money man, Tony Rezko (who received a $22.75 million business 
loan from the bank), and indicted former Illinois governor Rod Blagojevich, is running for U.S. Senate from Illinois in 
2010—Obama’s former seat. [116, 117, 281, 291, 278, 318, 319, 842, 13126, 13378, 13486] 
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The Abridged Obama Timeline 1961–1995 

 

Date Age Event Pages1 References2 

1993 30 Michelle Obama’s law license is suspended; the Attorney Registration and 
Disciplinary Commission indicates a “court ordered inactive status.”37 

65 677, 738, 739, 
1096 

1994-2001 33-40 Obama serves as director of the Joyce Foundation board.38 65 243, 346, 444, 
1282 

1994 33 In 1994, Obama represents ACORN, suing Citibank for denying mortgages 
to blacks (Buycks-Roberson v. Citibank Federal Savings Bank); the lawsuit 
is an attempt to force the bank to give subprime loans to customers it thinks 
are poor credit risks. 

65 225, 263, 497, 531 

1995 34 Dreams From My Father is published; it receives excoriating reviews, sells 
few copies, and is remaindered—losing money for the original publisher; 
the book is republished after Obama becomes famous, making him a 
millionaire. 

66-67 57, 58, 842, 1100, 
1154 

1995 34 Obama and his wife Michelle travel to Kenya.  13253 

1995-2000 
(possibly 1993-
2000) 

34-39 Obama serves as chairman of the Chicago Annenberg Challenge on 
Excellence in Education, which distributes funds to leftist organizations but 
does little to improve education in Chicago.39 

69-70 59, 60, 61, 155, 
156, 201, 204, 
428, 1282 

1995 34 Obama’s political career begins with a fundraiser at the Chicago home of 
William Ayers and Bernardine Dohrn; Obama runs for the Illinois State 
Senate.40 

70-72 60, 66, 67, 71, 72, 
239, 243, 244, 
253, 422, 431, 
1280, 1281, 2271 

 
37. In early 2007, after Obama announces he is running for president, he pays approximately $400 in unpaid parking fines from 

his years at Harvard. Obama also relinquishes his law license, possibly to avoid the possibility of punishment for lying on his 
Illinois bar application. (A complaint against Obama was filed on March 13, 2007, but because he had just relinquished his 
license, he escaped an investigation and possible punishment, such as disbarment). [353, 1096, 1314, 3805, 3920] 

38. The Joyce Foundation has links to George Soros’ Open Society Institute, which advocates a worldwide ban on civilian 
firearms. Soros is a billionaire hedge fund operator who has bankrolled Obama campaigns and dozens (if not hundreds) of 
leftist organizations like MoveOn.org, Democracy Alliance, Tides Foundation, Media Matters, and the Center for American 
Progress. During Obama’s tenure, the Joyce Foundation provided more than $1 million to help launch the Chicago Climate 
Exchange (CCX), in which Al Gore and Goldman Sachs are major investors—with more than 20 percent ownership; they 
will earn billions of dollars if Obama enacts cap-and-trade legislation that requires the trading of “carbon credits.” (Working 
with Obama at the Joyce Foundation was Paula DiPerna, who then left to become a founding executive vice president of 
CCX.) Also set to earn a fortune from any cap-and-trade scheme is Franklin Raines, former head of Fannie Mae and a former 
Obama campaign advisor; Raines is one of several holders of “System and Method for Residential Emissions Trading” 
patents, which involve the measurement of energy use in homes—and which will likely be made mandatory by energy 
legislation. (Obama, Gore, Raines, and others developed a process for making money… and then went to work advocating 
legislation to make that process necessary.) [346, 444, 1282, 10567, 10779, 13283] 

39. William Ayers wrote the grant application to obtain the funds for the Chicago Annenberg Foundation (CAC) and then hand-
picked Obama to be its first chairman—despite Obama’s claim that he knew Ayers only as “a guy in the neighborhood.” 
Under Obama, CAC provides over $1 million to workshops run by SDS member, “October League” founder, and Communist 
Party leader Mike Klonsky. Money was also given to the Leadership for Quality Education (LQE), run by John Ayers 
(brother of William Ayers); Obama also sat on the board of LQE. Klonsky’s Small Schools Workshop pushed for the 
rewriting of textbooks to promote a socialist agenda. (Through the Woods Fund and the Joyce Foundation, Obama gave 
Klonsky another $900,000 or more.) During Obama’s time with CAC, more than $100 million was distributed, yet few of the 
organization’s stated goals were achieved. [59, 60, 61, 65, 155, 156, 201, 204, 366, 428, 1282] 

40. Obama joined and received the endorsement of the New Party, a Marxist third party in Chicago; he also received the 
endorsement of the Democratic Socialists of America. The New Party referred to Obama as a party member in an October, 
1996 “Running to Win: The Key Races” announcement, that read, “Illinois: Three NP-members won Democratic primaries 
last Spring and face off against Republican opponents on election day: Danny Davis (U.S. House), Barack Obama (State 
Senate) and Patricia Martin (Cook County Judiciary).” The Progressive Populist magazine ran an editorial that stated, “New 
Party member Barack Obama was uncontested for a State Senate seat from Chicago.” In the 1996 election Obama was a 
“fusion” candidate; his name appeared on the ballot twice, as both a Democrat candidate and as a New Party candidate. (In 
early 1996 Obama was a panelist at a University of Chicago forum organized by Democratic Socialists of America. Speaking 
at the event was socialist Robert Kuttner, co-founder of the leftist The American Prospect, Campaign for America’s Future, 
and, later, a Demos Distinguished Fellow. In 1999 Obama helped found Demos, a leftist think tank that pushes wealth 
redistribution, and was an early trustee. Communist Van Jones, Obama’s short-lived “green jobs czar,” was a later Demos 
trustee.) [72, 239, 243, 244, 253, 422, 431, 432, 1280, 1281, 1282, 13199, 13223, 13276] 
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The Abridged Obama Timeline 1961–1995 

 

Date Age Event Pages1 References2 

November 7, 1995 34 Stanley Ann Dunham dies of ovarian cancer.41,42 73 289, 324, 2288, 
2655 

 
41. Obama was not with his mother in her final days. He did not attend a memorial service for Dunham held at the University of 

Hawaii, but he reportedly helped scatter her ashes in the ocean. (Some might argue that Obama’s refusal to see his mother 
toward the end of her life was his payback for her having abandoned him. There have also been reports suggesting that before 
she became ill Dunham was considering adopting a child from South Korea who had a black American father. If that story is 
true, Obama would certainly have been distraught to learn that the mother who had repeatedly abandoned him was suddenly 
eager to accept a stranger as a child.) [324, 2288, 2655] 

42. Obama’s maternal grandmother, Madelyn Dunham, died on November 3, 2008. Obama had her cremated, rather than burying 
her next to her husband in Hawaii. [289, 515, 2243] 

 
Supplemental notes, with references in brackets: 

 

As indicated above, the initial evidence that Obama was born in Hawaii on August 4, 1961 is a Certification of Live Birth (COLB) 
which has appeared on the Internet at various Obama-supporting web sites. An examination of the Internet image strongly suggests 
that the COLB is fraudulent. (For example, letters on the document have shadows—which is impossible on a normal document. The 
shadows suggest that the text was laser-printed on an adhesive, transparent laminate, which was placed over Hawaiian COLB security 
paper and scanned, and then “touched up” with imaging software. Electronic “fingerprints” are left on digital images such as JPEG 
files. The “exchangeable image file format” or EXIF specifications call for the storage of information about the image within the data 
file. That data is not “seen” on the image, but it is nevertheless present in the data file. The Obama COLB document presented on the 
Internet as “authentic” shows that the image was modified on a Macintosh computer using Adobe Photoshop CS3 software. If 
Obama’s COLB had simply been scanned or photographed, as the Obama sites claim, that EXIF data would not reflect the use of 
Photoshop CS3. The individuals who created the fraudulent document therefore knew how to use the software, but did not realize that 
they were leaving a trail of their work in the form of EXIF data.) [12, 248, 372, 548, 584, 2040, 2612, 12341, 12342, 12343, 12344, 
12345, 12369, 12370, 13233, 13359] 

 

The validity of the birth date is also in question because of the whereabouts of Obama’s mother, Stanley Ann Dunham. Obama was 
supposedly born in Hawaii on August 4, 1961, yet Dunham already had an apartment in Seattle, where she attended the fall, 1961 
semester at the University of Washington. (The “official” Obama story never mentions the University of Washington, in order to 
imply that Dunham only attended the University of Hawaii.) Further, Dunham visited friend Susan Blake in Seattle several times in 
1961. In one visit Dunham told Blake about an upcoming trip to Kenya. Dunham also visited Blake with her newborn infant. It is very 
unlikely that Dunham resided in Hawaii and gave birth in that state, while at the same time having an apartment, visiting friends, and 
being enrolled in classes in Seattle. Government authorities in Kenya have stated that all documents regarding Obama would be 
“under seal.” But that statement itself raises questions; if Obama was born in Hawaii, Kenya would have no Obama birth records to 
seal. In an October 16, 2008 interview Obama’s step-grandmother, Sarah Obama, stated that he was born in Kenya and that she was 
present at his birth. Various Kenyan government officials have stated that Obama’s place of birth was Kenya. In July 2009 a former 
Harvard Law School student states in a radio interview that Obama told him, when they were classmates, that he was born in Kenya. 
A 2008 report by NPR referred to Obama as “Kenyan-born.” More than once Michelle Obama has inadvertently referred to her 
husband in public as a “Kenyan.” [197, 199, 248, 299, 407, 743, 2716, 2987, 3771, 3772, 3783, 3810, 3823, 3849, 3850, 3907, 4431, 
4440, 5394, 5403, 5414, 5498, 5542, 5660, 5661, 5662, 5563, 5564, 10725, 10276, 10279, 10304, 10305, 10306, 10314, 10316, 
10317, 10373, 10355, 10356, 10394, 10395, 10413, 10414, 10415, 10488, 10512, 11049, 12164, 12263, 13233, 13281, 13985] 

 

On April 27, 2011—after more than two years of demands for the document—the White House releases an electronic image of 
Obama’s purported long-form birth certificate. The action is largely a response to pressure from Donald Trump (a possible 2012 GOP 
candidate for president), declining approval numbers, increasing numbers of Americans who doubt Obama’s “official” life story, and 
the upcoming release of Jerome Corsi’s book, Where’s the Birth Certificate? No paper document is released or allowed to be 
examined, and Kapi’olani Hospital in Honolulu continues to refuse to confirm that Obama was born there. The image of the long-form 
birth certificate, although generally accepted by the mainstream media as legitimate and sufficient to “end the controversy,” appears to 
be fraudulent. [19329, 20068, 20069, 20070, 20071, 20072, 20075, 20076, 20077, 20079, 20081, 20082, 20083, 20088, 20089, 20090, 
20093, 20094, 20095, 20096, 20118, 20124, 20127, 20129, 20136, 20156, 20158, 20162, 20164, 20179, 20180, 20181, 20182, 20186, 
20187, 20188,  

 

In 2004 Obama’s opponent in the race for U.S. Senate from Illinois was Alan Keyes. Keyes charged that Obama was “not even born 
in the United States” or “not even a natural born citizen.” Obama’s reply was purportedly something on the order of, “So what? I’m 
running for Illinois Senator, not the presidency,” or “That’s okay, I’m not running for president, I’m only running for the Senate.” The 
exchange occurred during a non-televised moment, but a clip from the full videotape was reportedly on YouTube.com—and then 
pulled. (The unedited videotape with the comments was purportedly shown on C-Span in April 2005.) [5542, 5722, 5723] 
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Attempts to document Dunham’s early international travels have been thwarted by the federal government. In 2008 and 2009 travel 
records of Stanley Ann Dunham Soetoro, Lolo Soetoro, and Barry Soetoro were requested under the Freedom of Information Act 
(FOIA). The government initially refused to provide the documents, even though a judge ordered them released by June 30, 2010. On 
July 29, 2010 some of the requested pages were released. The Dunham file included 12 pages of documents, all of which are dated 
1965 or later and therefore cannot confirm a 1961 trip to Kenya. Only 89 pages of Lolo Soetoro’s 111-page file were released, and 
some of the 89 were redacted. The released documents show that Soetoro entered the United States on a student visa that was 
originally set to expire on June 15, 1964. The expiration was extended to June 22, 1965. Only weeks before the expiration—on March 
15, 1965—Soetoro married Obama’s mother, Stanley Ann Dunham. The marriage may have been an attempt to enable him to remain 
in the United States. Soetoro then further claimed that Dunham had a stomach ailment that might require surgery—but provided no 
supporting evidence. He was deported on June 20, 1966. Dunham and Obama eventually joined Soetoro in Indonesia in October 1967. 
Soetoro’s date of birth is listed as January 2, 1935 on one document, and January 2, 1936 on another. One Dunham passport document 
lists her son as Barack Hussein Obama, followed by “Soebarkah” in parentheses; what that additional name signifies is not known for 
certain, but it may be a name given to him upon adoption by Lolo Soetoro. It appears that Dunham was requesting an amended 
passport to remove Obama’s name from her passport—perhaps to make it easier for him to travel as an Indonesian citizen with an 
Indonesian passport at a time when in was not safe to be an American in that nation. [13116, 133289, 13336, 13337, 13385, 13480] 

 

A Dunham/Obama marriage certificate has never been produced, and there are no known witnesses to the wedding. (During the 2008 
campaign Michelle Obama stated in an interview that Stanley Ann Dunham was “very young and very single when she had him.”) 
There is no evidence that the two lived together at any time. (In fact, there are people who were acquainted with Obama, Sr. who 
never heard of Dunham, let alone a marriage.) They almost certainly did not live together after the birth of the child—with Dunham 
living in Seattle and Obama, Sr. living in Hawaii, and then proceeding to Harvard in 1962. Obama’s story that he was abandoned 
when he was two years old is based primarily on a March 1964 divorce date; he was in fact abandoned almost from day one—if not 
sooner. [8, 13233, 13234]  

 

One possible scenario is that Dunham left the University of Hawaii shortly after getting pregnant during her first semester in the fall of 
1960. (She did not attend school during the spring 1961 semester.) She returned to Seattle to be with her high school friends who were 
enrolled at the University of Washington. She traveled to Kenya with her husband for an extended trip and had the baby in Mombasa 
in mid-1961 (possibly before August 4). Dunham then returned to Seattle to attend the University of Washington’s fall 1961 semester, 
while her mother, Madelyn Dunham, registered the birth in Hawaii on August 7 or 8, claiming an at-home birth on Friday, August 4. 
The application was filed, and the information was automatically released to the Honolulu newspapers along with other births reported 
that week. (This scenario does not suggest an elaborate and unbelievable scheme by someone who “knew” her grandson would 
someday run for president; it merely reflects the actions of someone who assumed her grandson would be living in the United States, 
rather than Africa, and she naturally wanted him to be considered a U.S. citizen.) 

 

Some speculate that Obama’s father was not Barack Hussein Obama, Sr. but Frank Marshall Davis—partly because of his willingness 
to spend most evenings with him while he grew up in Hawaii. (Davis and Obama’s maternal grandfather, Stanley Armour Dunham 
(1918-1992), had been friends and “fellow travelers” in Marxism for decades.) In Davis’ autobiography he writes of his seduction of a 
young white girl, age 13, named “Anne.” This has fueled speculation that “Anne” was Obama’s mother, Stanley Ann Dunham. 
Further, Obama published a poem called “Pop” in an Occidental College magazine in 1981—but there are more than a few reasons to 
believe that Davis wrote it for him (see Jack Cashill’s Deconstructing Obama). Others speculate that Obama’s father was Malcolm X 
(1925-1965). While Dunham attended high school in Seattle, Malcolm X was purportedly establishing the Nation of Islam Temple 
No. 67 in the same city at the same time; considering Dunham’s radical views, it would not be out of the question for her to have 
attended one or more of his speaking engagements. Dunham also had a reputation for dating non-white students. [13299] 

 

Although an unmarried, underage white girl having a black man’s child was certainly controversial in 1961, it would have been far 
more controversial had it been made known that the father of the child was the best friend of the girl’s father and a black man already 
married to white woman (Frank Marshall Davis), or a prominent figure in the Nation of Islam (Malcolm X). In either case, selecting a 
university classmate (Obama, Sr.) as the “fall guy” would have been understandable, if less than honorable. The fact that Obama, Sr. 
almost immediately deserted Dunham and a newborn child (and failed to provide financial support, despite being able to attend 
Harvard) could be attributed to his learning that he was not the father. Many would argue that Obama looks nothing like Obama, Sr., 
while he bears some resemblance to Davis’s son (Mark Davis), and a striking resemblance to the slain civil rights leader, Malcolm X. 
Some might also argue that Obama’s two daughters resemble Malcolm X and his daughters. Further, Obama’s speaking voice is not 
only similar to that of Malcolm X, it is also remarkably dissimilar to that of Obama, Sr., who had such a deep voice that friend (and 
later Governor of Hawaii) Neil Abercrombie remarked, “He made James Earl Jones seem like a tenor.” [21, 260, 365, 369, 370, 389, 
408, 526, 1095, 2291, 2293, 2421] 

 

That Barack Hussein Obama, Sr. remained at the University of Hawaii while Stanley Ann Dunham attended the University of 
Washington also warrants comment. To some it suggests only a “falling out,” while others suspect that Obama, Sr. learned—perhaps 
immediately after Dunham gave birth—that he was not the father. That would explain why they separated and divorced, why he was 
never involved in his “son’s” life, and perhaps why Obama has misled everyone about his mother’s whereabouts. It also explains why 
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the millionaire Obama has shown no interest in helping his destitute half-brother, George, who lives in a Nairobi slum, or his half-
aunt, Zeituni Onyango, who lives on welfare in the United States—they simply may not be related to Obama. [173, 174, 175, 277, 
289, 369, 918, 968] 

 

The April 27, 2011 release of an image of Obama’s long-form certificate does not resolve the issues or answer the questions. First, the 
document appears to be fraudulent. Second, even if the image is legitimate, it does not include any notes or amendments that may be 
in the files of the Hawaii Department of Health—which may refer to an at-home birth followed by a later examination if the infant at 
the hospital, or subsequent adoption or name change information. The complete file may perhaps even show that Obama’s father is not 
Barack Hussein Obama, Sr.  

 

Obama may be keeping his school records secret because they reflect grants or special treatment as a result of being a foreign student, 
using his Indonesian citizenship and passport. Such registration would mean either that Obama was in fact a foreign student, or he was 
a U.S. citizen and used his Indonesian documentation to fraudulently claim he was a foreign student in order to obtain grants. Neither 
scenario is one he can afford to have made public. Further, Obama’s roommates in college were Pakistani Muslims. That, in itself, is 
indicative of something. (Did Obama request that he be housed with foreign Muslims? Or did Occidental College house its foreign 
students together? What are the odds of a typical American college student having foreign Muslim roommates—especially when 
many Muslim men would not be willing to share a room with a non-Muslim?) 

 

Obama cannot allow the release of naturalization files or passport files if they document Indonesian citizenship and/or birth in Kenya. 
There is also evidence that Obama’s Selective Service Registration document is fraudulent and had to be falsified because, if he was 
an Indonesian citizen living in the United States, he was not required to register for the draft. [483, 493, 9469, 9479, 9480, 9619, 
11454, 11456] 

 

Complicating the “official” Obama story are photographs of a non-pregnant Dunham wearing a bikini on a Hawaiian beach—
purportedly taken in July 1961. If Obama was born on August 4, 1961 his mother would certainly not have been on the beach in a 
bikini only weeks earlier. Some explain the discrepancy by suggesting that the photographs were taken in July of 1960, after Dunham 
reportedly moved to Hawaii reluctantly (She wanted to attend the University of Washington where many of her high school friends 
were enrolled.) [408, 558, 2038] 

 

It may be that Obama was not only not born in Hawaii; he may not have been born on August 4. If his COLB and long-form birth 
certificate images are fraudulent and he continues to refuse to release his school records, there is no substantiated evidence that August 
4 was his actual birth date. (Much of Obama’s “official” story consists only of what he has chosen to relate, and Dreams From My 

Father is proof that he deliberately obfuscates facts, as indicated by his concealment of the identity of Frank Marshall Davis and 
others.) Taking all of the facts together may lead one to consider the following scenario: Dunham became pregnant while living in 
Seattle in the late spring or early summer of 1960. The father was someone other than Barack Hussein Obama, Sr. When Dunham’s 
parents learned of their daughter’s pregnancy they abruptly moved to Hawaii—which was more racially tolerant than the mainland, 
and where their friend Frank Marshall Davis already resided. Dunham then enrolled at the University of Hawaii. In Russian language 
class Dunham met Obama, Sr.—purportedly the only black student on campus at that time—and she selected him as the “fall guy,” 
telling him he was the father of her baby. (A photograph posted on the Internet shows Stanley Armour Dunham greeting Barack 
Hussein Obama, Sr. and other students at an airport in Hawaii. It is unclear why a Honolulu furniture salesman would have made an 
effort to meet them. If the photograph was taken when Obama first arrived in Hawaii, it may be that Stanley Ann Dunham met the 
Kenyan not in Russian language class but through her father.) [13933, 13934] 

 

Dunham completed only the 1960 fall semester at the University of Hawaii. (It may be possible that Malcolm X, who had met Obama 
in Kenya in 1959 and who knew he was attending the University, suggested to Dunham that she seek him out—perhaps even taking 
the Russian class for that sole purpose. Obama, Sr. was also reportedly seen with Malcolm X and a Cuban journalist in September 
1960 at Harlem’s Theresa Hotel; Castro was staying at the same hotel while attending the United Nations General Assembly; Soviet 
Premier Nikita Khrushchev met with Castro at the hotel.) [13233] 

 

On February 2, 1961 Dunham allegedly married Obama, Sr. At some point over the following months they traveled to Kenya, where 
Dunham gave birth to her son—possibly before August 4. Obama, Sr. learned that he was not the father of the child, and they returned 
to Hawaii. In July, Dunham was on the beach in a bikini, where her friend took her photograph. Obama, Sr. remained at the University 
of Hawaii. Knowing she would never return to Kenya, Dunham or her mother registered the birth of the infant, claiming an at-home 
delivery. Dunham then returned to Seattle to attend the University of Washington.  

 

If Malcolm X was Obama’s father, many of the puzzle pieces fall into place. The Muslim civil rights leader could not admit to 
fathering a child with a white woman, but he informed his closest friends of the situation and asked them to look after his child if 
something were to happen to him; he realized his life was in danger. After Malcolm X was assassinated in 1965, his friends honored 
his wishes. They saw to it that Obama had funds for education in private schools (Punahou, Occidental, and Columbia). Attorney 
Percy Sutton then helped Obama get into Harvard, even though his grades and test scores were not exemplary. Khalid al-Mansour 
(formerly Donald Warden), another friend of Malcolm X, arranged for the financing of that education through his employer, Saudi 
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Prince al-Waleed bin Talal. Bin Talal donated $20 million to Harvard to ensure that all went well. Obama’s unfathomable $125,000 
advance to write Dreams From My Father was perhaps even “underwritten” by associates of Malcolm X and bin Talal. William 
Ayers, another member of the circle of radical friends, is believed to have assisted Obama with the writing. (Just as Obama bears a 
striking resemblance to Malcolm X, the writing in Dreams clearly shows the influence of Ayers—if not almost his complete 
authorship.) Strangely, the cover of Dreams includes a photograph of Obama’s maternal grandfather, Stanley Armour Dunham—but 
no image of his Kenyan father. (Some speculate that only Dunham and her mother knew the identity of Obama’s father, and it was not 
until after the death of Stanley Armour Dunham in 1992 that Obama was told the truth. Those revelations prompted him to write his 
book, but he had to carefully disguise many of the facts because he had already carefully crafted his identity.) [13299] 

 

On election night in November 2008 Obama appeared before a massive crowd in Chicago’s Grant Park to give his victory speech. 
Obama wore a black suit with a red tie. His youngest daughter, Natasha, wore a black dress; older daughter Malia wore a red dress; 
and Michelle Obama wore an unattractive red and black dress with a design that arguably looked like a large “X.” The stark colors and 
the “X” suggest to some that the outfits were meant to honor Malcolm X. Red is the traditional color of socialism, and is associated 
with social democrat and socialist political parties; black is the traditional color of anarchism, and black power. Those who suggest 
that this interpretation is too far-fetched need to answer the question, “When was the last time you saw a little girl wearing a jet black 

dress?” (Obama is no stranger to symbolism. At the December 7, 2009 White House Christmas Party, cookies shaped like acorns 
were served—to show his support for the Association of Community Organizations for Reform Now—ACORN. Obama has worn a 
purple necktie on occasions when he wanted to show support for the Service Employee International Union, which routinely uses that 
color in its shirts, hats, signs, and promotional materials.) [1093, 1094, 1591, 2178, 2179, 7031] 

 

Lastly, the lack of a valid original long-form birth certificate proving birth in the United States explains why Obama has used stolen 
Social Security Numbers (SSN). Because he was not able to provide a proper long-form birth certificate to obtain a legitimate SSN, 
Obama has illegally used the numbers of several deceased persons. One such SSN (282-80-xxxx), issued in Ohio, lists Obama’s name 
and the address of the Hart Senate Office Building. Another SSN used by Obama (042-68-4425) belongs to a dead man from 
Connecticut who was born in 1890. Even if many Americans do not understand the meaning of the term “natural born citizen” and 
confuse it with “native born,” all Americans understand that an individual has only one Social Security Number throughout his life. 
They also know that an SSN would not be issued from Connecticut to a person who never lived or worked in that state. Obama’s first 
job was at an ice cream shop in Honolulu in 1975. An SSN issued for residents of Hawaii would begin with 575 or 576—not 282 or 
042. (In fact, Barack Hussein Obama, Sr. had an SSN that began with 575; he obtained a number in order to work for the Dole 
Corporation during the summer of 1960.) Further, Obama’s maternal grandmother’s employment at the Bank of Hawaii included 
escrow proceedings, and she also purportedly worked as a volunteer in the probate department of the Oahu Circuit Court; she 
therefore had access to the SSNs of deceased individuals. Obama may be protecting his college records because they show an SSN 
starting with the digits 999, which are sometimes used by schools as “dummy numbers” for foreign students. [4322, 4323, 4324, 5437, 
5438, 5659, 6625, 10626, 10627, 10628, 10630, 10664, 11146, 11317, 11318, 11330, 11932, 11993, 12364, 12383, 12384] 

 

Examined individually, some of the issues raised here may not be of much significance. Taken as a whole, however, they combine to 
form an enormous collection of evidence that cannot help but lead one to conclude that Obama’s history is not what he says it is. This 
12-page document only touches the surface. The information outlined above—together with all post-1995 information—is presented 
in greater detail in the 638-page book, The Obama Timeline. Part II of the Timeline, which covers all events after Obama’s first 100 
days in office, can be found at www.colony14.net. The more than 3,000 pages of Parts I and II of The Obama Timeline and their more 
than 20,000 references tell the story the mainstream media intentionally continues to ignore. 

 

Note: When studying any Obama information, “white propaganda” should be kept in mind. The term applies to the public relations 
policy of telling part of the truth in order to conceal lies; when facts are mixed with lies it is exceedingly difficult to tell one from the 
other. The Obama puzzle is actually the contents of several jigsaw puzzles dumped together onto a table. In addition to trying to 
determine where each piece fits, it is also necessary to determine if it even belongs to the puzzle one is trying to assemble. 

 

 

Don Fredrick 

April 30, 2011 
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